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Készült: Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Szociális és Egészségügyi 
Bizottsága 2010. december 7-én megtartott nyílt ülésén. 
                   
Jelen vannak: 
 Kiss Károly bizottság elnöke 
 Séllei Zsigmond bizottság tagja  
 Dékány József bizottság tagja 
 Dr. Demeter Erzsébet bizottság kültagja 
 Takácsné Papp Éva bizottság kültagja 
 
Távol maradt: Nyuzó Marietta bizottság tagja 
 
Meghívott: Szarka Andrea igazgatási irodavezető 
 Gyányi Irén igazgatási főelőadó 
   
Jegyzőkönyvvezető: Hermeczi Erika ügykezelő 
 
 
Kiss Károly – Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: Megállapítja, hogy a bizottság 
határozatképes, mivel a bizottsági tagjainak több mint a fele megjelent az ülésen. A bizottság 
jelenlévő tagjainak száma 5 fő. 
Ismerteti a nyílt ülés napirendi pontját. 
Napirend: 

1./ A foglalkoztatás helyzete. Tájékoztató a munkahely-teremtési és megtartási 
pályázatokról. A közhasznú munkák tapasztalatinak bemutatása. 
Előadó: Gyányi Irén szociális főelőadó 

 
 2./ Bejelentések. 
 
Kiss Károly – Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: Megkérdezi a jelenlévőket, hogy 
van-e valakinek további önálló napirend megtárgyalására javaslata? 
Megállapítja, hogy önálló napirendi pont megtárgyalására javaslat nem hangzik el. 
Kéri a bizottság tagjait szavazásra, egyetértenek-e az ismertetett napirendi pont 
megtárgyalásával?  
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság 5 igen szavazattal, tartózkodás és 
ellenszavazat nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 

H a t á r o z a t 
3325/2010. (XII. 7.) Sz.Eü.B.hat. 
 
Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Szociális és 
Egészségügyi Bizottsága 2010. december 7-én tartandó nyílt ülésének napirendjét 
az alábbiak szerint fogadja el: 
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1./ A foglalkoztatás helyzete. Tájékoztató a munkahely-teremtési és megtartási 
pályázatokról. A közhasznú munkák tapasztalatinak bemutatása. 
Előadó: Gyányi Irén szociális főelőadó 

 
 2./ Bejelentések. 
 
 
1. napirend: A foglalkoztatás helyzete. Tájékoztató a munkahely-teremtési és megtartási 
pályázatokról. A közhasznú munkák tapasztalatinak bemutatása. 
 
Kiss Károly – Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: Rátér az első napirendi pont 
megtárgyalására. Megkéri az igazgatási főelőadót, hogy röviden tájékoztassa a bizottság 
tagjait a foglalkoztatás helyzetéről.  
 
Gyányi Irén – igazgatási főelőadó: A bizottság tagjai részére megküldésre került a beszámoló, 
amely részletes tájékoztatást tartalmaz. 
A kapott adatokból és az adóiroda által kapott adatokból készítette el a tájékoztatást. A 
beszámolóban a táblázatokkal és diagramokkal próbálta érzékeltetni a különböző 
megoszlásokat. A foglalkoztatottak megoszlásáról készült egy táblázat, melyhez 
kapcsolódóan elmondja, hogy az elmúlt évekhez viszonyítva lényeges változás nem történt a 
foglalkoztatásban. Kisebb létszámnövekedés tapasztalható, legjelentősebb elmozdulás 
Likerné Dr. Diószegi Mária (Villamosgép Tekercselő Műhely) foglalkoztatotti létszámában 
látható. 
Földi Imre is gyűjtött és bemutatott a foglalkoztatáshoz kapcsolódóan számadatokat. Az 
írásos előterjesztésben kitért a 2011-es foglalkoztatásra is, de ezt még nem tudják pontosan 
hogyan fog alakulni. Reméli, ha a részletes szabályok meghatározásra kerülnek, az 
elképzeléseket meg tudják valósítani. 
A megváltozott munkaképességűek létszáma tekintetében elmondja, hogy csak a Hajnal 
István Szociális Foglalkoztató közölte a létszámadatot, illetve adatot kért a Dészof Kft-től, 
akik 11 megváltozott képességű embert alkalmaznak, őket külön támogatásban tudják 
foglalkoztatni. Azt tudja, hogy a Villamosgép Tekercselő Műhely (Likerné Dr. Diószegi 
Mária) is foglalkoztat jelentős számban megváltozott munkaképességű dolgozót, de létszám 
szerint nem közölték. Az elmúlt évben a Ványa Cipő Bt-nek volt lehetősége megváltozott 
munkaképességű dolgozót foglalkoztatni, de ők sem jelezték külön hány ilyen 
foglalkoztatottuk van. Becslése szerint a megváltozott munkaképességű foglalkoztatottak 
aránya az elmúlt évhez hasonló. 
Elmondja az igazgatási főelőadó, hogy az EJT Kft. küldött írásban véleményt, melyet az 
előterjesztésben bemutat. Reméli építő jellegű véleményt közölt, a Kft-nek különös elvárása 
nincs, elégedett a testület munkájával. 
Egy kisebb vállalkozás jelezte, hogy jó volna a vállalkozók kommunális adójának 
csökkentése, az igazgatási főelőadó elmondja, hogy ez az adó 2011. január 1-től megszűnik. 
Ennyit kívánt az igazgatási főelőadó ismertetni tájékoztatásként, amennyiben kérdés van, arra 
válaszol. 
 
Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: Megköszöni az igazgatási 
főelőadónak a tájékoztatást.  
Megkérdezi van-e valakinek kérdése, hozzászólása a foglalkoztatás helyzetéről, a munkahely-
teremtési és –megtartási pályázatokról, a közhasznú munkák tapasztalatainak bemutatásáról 
szóló tájékoztatóval kapcsolatban? 
Megadja a szót Séllei Zsigmond részére 
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Séllei Zsigmond – Szociális és Egészségügyi Bizottság tagja: A beszámolóban hiányolja a 
mezőgazdasági foglalkoztatottakra vonatkozó létszámadatokat. 
 
Gyányi Irén – igazgatási főelőadó: A mezőgazdasági vállalkozók száma kevés, aki 
vállalkozásban végzi a tevékenységet, kb. 6-8 vállalkozás. Az őstermelői igazolvánnyal 
rendelkezők és aki vállalkozás mellett végzi a tevékenységet, nagyon kevesen vannak. Aki 
viszont őstermelői tevékenységet végez, és évi 600.000,- Ft-ot elért jövedelme van, és az 
adóirodánál bejelentkezik, azok számát a beszámoló tartalmazza (3. oldalon táblázat 
bemutatja 2005-2009-ig). Akik viszont 600.000,- Ft. alatti jövedelmet érnek el a 
mezőgazdasági tevékenységből, nekik nem szükséges a regisztrálás, róluk adatokat nem 
tudnak. 
Említést tesz arról, hogy minden vállalkozást nem tud megkeresni, így is nagyon sok 
megkeresést küldött ki. Jelzi, hogy nem kötelező az adatszolgáltatás, nem mindenki jelez 
vissza. 
 
Takácsné Papp Éva - Szociális és Egészségügyi Bizottság külső tagja: Megjegyzi, hogy Földi 
Imre programirányító által készített beszámolóból hiányolja, nem tér ki arra, mi lesz az 
elvégzett munkák produktuma. Csak azt látják a beszámolóból mennyibe került, mennyi fő 
lett alkalmazva. 
 
Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: Megkérdezi van-e még valakinek 
kérdése, hozzászólása a foglalkoztatás helyzetéről, a munkahely-teremtési és –megtartási 
pályázatokról, a közhasznú munkák tapasztalatainak bemutatásáról szóló tájékoztatóval 
kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy több kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a bizottság tagjait, javasolják-e a testületnek a foglalkoztatás helyzetéről, a 
munkahely-teremtési és -megtartási pályázatokról, a közhasznú munkák tapasztalatainak 
bemutatásáról szóló tájékoztatót elfogadásra. 
Kéri, aki a tájékoztató elfogadását javasolja a testületnek, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 5 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 

 

H a t á r o z a t 

3326/2010. (XII. 7.) Sz.Eü.B.hat. 
 
Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Szociális és Egészségügyi 
Bizottsága javasolja a testületnek, hogy a foglalkoztatás helyzetéről, a munkahely-
teremtési és –megtartási pályázatokról, a közhasznú munkák tapasztalatainak 
bemutatásáról szóló tájékoztatót fogadja el. 

 
 
2. napirend: Bejelentések. 
 
Dévaványa város 2010. évi Közfoglalkoztatási terv módosítása 
 
Kiss Károly – Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: Rátér a bejelentésekre. Kéri, hogy 
Dévaványa város 2010. évi közfoglalkoztatási tervének módosítását tárgyalják meg. 
Megkéri az igazgatási irodavezetőt az ismertetésre. 
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Szarka Andrea – igazgatási irodavezető: A szociális igazgatásról és szociális ellátásokról 
szóló 1993. évi III. törvény 37/A.§ alapján a települési önkormányzat a közfoglalkoztatás 
hatékony megvalósítása és az álláskeresési megállapodásban foglaltakkal való összhang 
biztosítása céljából egyéves időtartamra közfoglalkoztatási tervet készített, melyet a 
Képviselő-testület 20/2010.(I.28.) számú Kt. határozatával elfogadott. Tájékoztatja a bizottság 
tagjait az irodavezető, hogy a közfoglalkoztatás eddigi rendszerét 2011. évtől kezdődően a 
Nemzeti Közfoglalkoztatás Programja váltja fel, amelynek legfőbb célja, hogy minél több 
munkára képes és kész aktív korú szociálisan rászoruló ember számára biztosítson 
munkalehetőséget. Mindez a foglalkoztatási és szociális tárgyú jogszabályok módosítása 
mellett az eddig többféle forrásból finanszírozott közfoglalkoztatási formák átalakulásával is 
együtt jár. Ezekben a napokban a változások szakmai előkészítése, kodifikációja folyik. 
A Nemzeti Közfoglalkoztatási Program lényege, hogy pályázat keretében igényelhető 
támogatások felhasználásával valósul meg, és a bürokrácia csökkentésével jár.  A benyújtott 
költségvetés 64 milliárd forintot tervez fordítani erre a célra.  A települési önkormányzatok, és 
az állami infrastruktúrát kezelő gazdálkodó szervezetek mellett a program keretében a kis- és 
közepes vállalkozások is részesülhetnek a közfoglalkoztatáshoz kapcsolódó támogatásból.  
2011. január 1-től megszűnik a közcélú foglalkoztatás, a munkaügyi kirendeltségek által 
támogatott közhasznú munkavégzés és a hagyományos központi közmunkaprogram. A 
közfoglalkoztatás a Munkaerő-piaci Alapból kerül finanszírozásra, a keret felhasználását új 
kormányrendelet fogja szabályozni. Az új rendszer a munkaügyi kirendeltségekkel való 
szoros együttműködést, folyamatos párbeszédet feltételez, hiszen a szociálisan hátrányos 
álláskeresőkről való gondoskodás közös felelősségen alapul. A közfoglalkoztatás csak a 
munkaügyi kirendeltség közvetítésével valósulhat meg. 
 
Az előterjesztésben bemutatta a várható közfoglalkoztatás típusait, valamint a 
közfoglalkoztatási terv módosításának jogszabályi hátterét. 
 
A közfoglalkoztatási terv tervezetét a Polgármester előzetes véleményezésre megküldi az 
állami foglalkoztatási szervnek, az érintett települési kisebbségi önkormányzatnak, illetve 
2000 fő feletti település esetén a helyi szociálpolitikai kerekasztalnak, akik ezzel kapcsolatos 
véleményükről a terv kézhezvételétől számított 10 munkanapon belül tájékoztatják a 
települési önkormányzatot. 
A Dél-alföldi Regionális Munkaügyi Központ Gyomaendrődi Kirendeltsége részéről Tímárné 
Buza Ilona kirendeltség-vezető a Közfoglalkoztatási terv módosításával egyetértett. 
A Dévaványai Cigány Kisebbségi Önkormányzat részéről Nagy József Attila elnök a 2010. 
évi Közfoglalkoztatási terv módosítását elfogadta és a benne foglaltakkal egyetértett. 
A helyi szociálpolitikai kerekasztal 2010. december 1-jén megtartott ülésén tárgyalta a 
Közfoglalkoztatási terv módosítását és egyhangú döntéssel elfogadta. 
A Közfoglalkoztatási terv 1. számú mellékletében a 2009. évi adatok alapján elemzésre került 
a rendszeres szociális segélyezettek helyzete. Sor került az érintettek kor, nem, iskolai 
végzettség, családtípus szerinti összetételének meghatározására. Ugyanez megtörtént a 2008-
ban közfoglalkoztatásban részt vettek esetében is. A 2009-ben elvégzett feladatok felsorolásra 
kerültek a tervben összesítve és negyedéves bontásban is.  
A Közfoglalkoztatási terv 2. számú mellékletében a 2010. évi szabályozásnak megfelelően 
terveztük meg az aktív korúak létszámát az 1. számú mellékletében felsorolt szempontok 
alapján. Figyelembe kellett venni az új szabályozásnak azt a sajátosságát, hogy míg korábban 
a rendszeres szociális segélyt egy családból csak egy fő igényelhette, az aktív korúak 
ellátásánál ez a szabály már nem érvényes. Ennek a figyelembe vételével, valamint a 
feltételezhetően növekvő munkanélküliségre tekintettel került meghatározásra a jogosultak 
száma. 
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A Közfoglalkoztatási terv 3. számú mellékletében felsorolásra kerültek a részben vagy teljes 
mértékben közfoglalkoztatás keretében ellátható feladatok.  
Az irodavezető elmondja, hogy a terv készítésekor a Munkaügyi Központtól kapott adatokat 
figyelembe véve 342 fő került tervezésre, akiket a közfoglalkoztatásba szerettek volna 
bevonni 2010. évben. Az év elején készült terv szerint a közfoglalkoztatáshoz az 
önkormányzat saját erő része: 7.307.288,- Ft. (5 %) és a támogatás 138.838.471,- Ft-ot. Ez 
végére módosult és a 342 főből 219 foglalkoztatott lett, mely abból adódik, hogy a 
munkáltatók év végén elküldik az embereket. Év elején ezért magasabb a Munkaügyi 
Központtól kapott létszámadat. Jellemző, hogy tavasszal ismét visszaveszi a munkaadók a 
dolgozóikat. 
A 219 főnek látható a megbontása a 3. sz. mellékletben. A közfoglalkoztatást az 
önkormányzat szervezi meg. A foglalkoztatás tervezett saját forrás igénye 5.220.927,- Ft. és a 
lehívható támogatás összege 99.197.614 Ft. lett. Csökkent a foglalkoztatottak száma és így 
természetesen csökkent a lehívható támogatás összege is. 
 
Az irodavezető kéri a módosított közfoglalkoztatási terv elfogadását. 
 
Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: Megköszöni az irodavezetőnek a 
részletes tájékoztatást. Megadja a szót Séllei Zsigmond. 
 
Séllei Zsigmond - Szociális és Egészségügyi Bizottság tagja: Kérdése, hogy lehet-e 
szigorítani a közfoglalkoztatásban résztvevő személyek ellenőrzésének módján, jogszabály 
által van-e erre lehetőség? 
 
Szarka Andrea – igazgatási irodavezető: Nem jogszabályra való tekintettel lehet az ellenőrzést 
végezni a közfoglalkoztatásban dolgozók esetében, hanem helyi sajátosság szerint kerülhet 
kialakításra mikor, hogyan ellenőriznek. Napi szinten többször kell rájuk nézni, tudják, hogy 
nem jellemző az aktív munkavégzés. Lakossági bejelentés is sokszor történik, és az 
ellenőrzéskor is sokszor tapasztalják a munkamorál gyengeségét. Helyi szinten lehetne 
kialakítani, hogy az irányítók, ellenőrzők többször menjenek ki a közfoglalkoztatottakat 
ellenőrizni. Elmondja azt is irodavezető, hogy jelentős számú közfoglalkoztatott van, nehéz az 
ellenőrzésük.  
  
Séllei Zsigmond – Szociális és Egészségügyi Bizottság tagja: Véleménye, hogy a 
munkavégzés arányában kellene járnia a munkabérnek is. 
 
Szarka Andrea – igazgatási irodavezető: Elmondja, hogy jogszabály meghatározza minimum 
6 órában és minimum 90 napot lehet foglalkoztatni a közfoglalkoztatottakat. A bérek is meg 
voltak szabva, és csak annyit lehetett tenni, hogy egy fokozattal alacsonyabb besorolás 
alapján sorolták be, ha van középfokú végzettsége, de nem a végzettsége szerinti munkát 
végezte, akkor a szakmunkás bért adták a részére. Ezt a lehetőséget alkalmazták is. 
 
Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: Elmondja, hogy a szociális 
kerekasztal megbeszélésen is felmerült a közfoglalkoztatottak ellenőrzése, és elhangzott, hogy 
az irányítóknak is a közfoglalkoztatottak mellett kellene tartózkodniuk. 
A jövő évi közfoglalkoztatással kapcsolatban elhangzott, hogy a jövőben már teljesítmény 
elszámoltatású lesz a közfoglalkoztatás. Értékelhető teljesítménynek kell lennie. Nem tudja 
mennyire kerül szigorításra sor az önkormányzatoknál, az viszont már biztos, hogy a 
munkaügyi központokon keresztül pályázhatnak az önkormányzatok közfoglalkoztatásra. 
Reméli lesz mögötte teljesítmény is. 
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Szarka Andrea – igazgatási irodavezető: Szól arról, hogy a közfoglalkoztatásról szóló 
jogszabályt úgy tudja a mai nap fogja az Országgyűlés elfogadni, jelenleg még nincs 
elfogadott jogszabály. 
 
Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: Említést tesz arról, hogy volt példa 
más településen arra, hogy a szennyvízcsatornázás beruházásánál a közmunka programban 
résztvevők végezték a gerincvezetékbe a bekötéseket, ezáltal sokkal kevesebbe került a 
beruházás összege. 
 
Gyányi Irén – igazgatási főelőadó: Hozzáteszi, hogy a jövőben a kis- és középvállalkozások is 
pályázhatnak a közfoglalkoztatásra közvetlenül a Munkaügyi Központtól.  
 
Takácsné Papp Éva – Szociális és Egészségügyi Bizottság külső tagja: Elmondja, hogy 
véleménye szerint Dévaványán azért ilyen a munkafegyelem a közfoglalkoztatásban, mert 
nem megfelelő szervezett keretek között mozog. Másrészt kellene készíteni egy feladat tervet, 
amelynek időarányosnak kellene lennie a tervezett feladatokkal, mint amelyek pl. a bizottsági 
elnök is említett, valamint fel vannak sorolva általánosságban azok a feladatok, melyeket 
eddig is végeztek. Ezeket a feladatokat lehetne a tervbe megfogalmazni, időtartamra lebontva. 
Vannak olyan feladatok, amelyek időszakonként végezhetők, idényjellegűek. Konkrét tervre 
lenne szükség. Tud olyan települést, ahol megkérdezték a lakosokat, hogy a lakóterület 
részükön mi lenne az a feladat, amelyet el lehetne végezni. Azért lenne célszerű megkérdezni 
a lakosokat, mert ha a terv készítésénél megkérdezik őket, a feladat elvégzéséhez is másképp 
állnak hozzá. 
 
Szarka Andrea – igazgatási irodavezető: A jövőben valószínűleg nem lesz lehetőség, nem kell 
készíteni tervet, nem fogja előírni a jogszabály. 2011. január 1-től módosul a szabályozás. 
Sávos ütemezést nem tudnak majd készíteni. 
Arra a felvetésre, hogy a lakosok mondják meg milyen feladatot kellene elvégezni, elmondja 
és felhívja a figyelmet, hogy van egy helyi rendelet amely meghatározza, hogy a lakosságnak 
a lakóingatlanát és a lakókörnyezetét is rendben kell tartania, nem az önkormányzatnak lenne 
a feladata.  
 
Dékány József - Szociális és Egészségügyi Bizottság tagja: Az ellenőrzéssel kapcsolatban 
elmondja, hogy a jövőben meg kell próbálni a hatékonyabb ellenőrzést, de természetesen nem 
lehet minden közfoglalkoztatott mellett ellenőr.  
 
Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: Hozzáteszi, hogy meg lehetne 
határozni egy-egy brigádnak mennyi feladatot milyen határidőig kell elvégeznie. Így lehetne a 
munkatempón és munkamorálon és munkaszervezésen javítani.  
 
Dékány József - Szociális és Egészségügyi Bizottság tagja: Nem tartja elfogadhatónak, hogy 
olyan személy az irányító és ellenőrző a közfoglalkoztatottaknál, aki képviselő. Képviselő ne 
ellenőrizhesse a közfoglalkoztatottakat.  
 
Séllei Zsigmond – Szociális és Egészségügyi Bizottság tagja: Egyetért Dékány József 
felvetésével. 
 
Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: Megkérdezi van-e még valakinek 
kérdése, hozzászólása a Közfoglalkoztatási Terv módosításával kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
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Szavazásra kéri a bizottság tagjait, egyetértenek-e Dévaványa város 2010. évre vonatkozó 
Közfoglalkoztatási Tervének módosításával, azt elfogadásra javasolják-e a Képviselő-
testületnek. Kihangsúlyozza, hogy a jövőben hatékonyabb és szervezettebb munkamegosztás 
és ellenőrzésre lesz szükség. 
Kéri, aki a javaslattal egyetért, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 5 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 

 

 

H a t á r o z a t 

3327/2010. (XII. 7.) Sz.Eü.B.hat. 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Szociális és Egészségügyi 
Bizottsága javasolja a testületnek, hogy Dévaványa város 2010. évre vonatkozó 
Közfoglalkoztatási Tervének módosítását fogadja el. 

 
 
Dévaványa város 2010. évre vonatkozó Közfoglalkoztatási Terv módosítása a jegyzőkönyv 
mellékletét képezi. 
 
 
Kiss Károly – Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: Megköszöni a napirendi pont 
előadóinak a tájékoztatást. A bizottság a kérelmek elbírálása miatt zárt ülés keretében folytatja 
az ülést. 

A Szociális és Egészségügyi Bizottság zárt ülésének jegyzőkönyve a II-2/63-23/2010. ikt. 
számú külön jegyzőkönyvben található. 
Ugyanezen jegyzőkönyv tartalmazza az ehhez tartozó határozatokat is. 
 
A bizottság elnöke megköszöni a megjelenteknek a megjelenteknek a részvételt és az ülést 
bezárja. 
 
 

A jegyzőkönyv kelt, mint az első oldalon. 
 
 
 
A jegyzőkönyv hiteléül: 
 __________________  
 Kiss Károly 
 bizottság elnöke 
 
 
 
 
 _______________________ 
 Hermeczi Erika 
 jegyzőkönyvvezető  
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